

共青团中央 主管
中国预防青少年犯罪研究会 主办
中国青年出版社

10 / 2012

预防青少年犯罪研究

Juvenile Delinquency Prevention Research

中国首次发布司法改革白皮书

SES对城市流动人口中未成年人犯罪的影响及对策

儿童受教育权的法律保护

论未成年人受教育权的平等保障

论青少年犯罪自我预防

青少年犯罪研究的中西比较和借鉴

家庭是预防青少年犯罪的第一道防线

预防青少年犯罪研究

2012年 | 第10期

| 月刊 |

目录

新闻与吹风

- 1 中国首次发布司法改革白皮书

调查与研究

- 4 SES对城市流动人口中未成年人犯罪的影响及对策/宋胜尊 傅小兰
- 11 流动未成年犯罪人的教育状况及其对策
——以某区流动未成年人常见犯罪为样本/翁凯一

专题研究

- 16 儿童受教育权的法律保护/王雪梅
- 24 论未成年人受教育权的平等保障/温辉 阮丹生
- 31 论受教育权的具体权利性/张步峰
- 38 建立对服刑在教人员未成年子女的救助保护机制/王毅伟

探索与实践

- 42 未成年人检察工作一体化模式的探索与完善/马迪 李小倩 郭鑫
- 49 看守所未成年犯分管分押制度的改进/韩哲 边志伟
- 53 探索未成年人“捕、诉、监、防一体化”办案机制/张宇 邵爱红

- 60 论附条件不起诉制度/牛 凯 李 爽
- 65 我国未成年人社区矫正制度之构建初探/管元梓
- 74 论青少年犯罪自我预防/郝文体

借鉴与参考

- 78 青少年犯罪研究的中西比较和借鉴
——以西方国家的犯罪学理论和实践为参照/于 阳
- 84 澳门青少年性行为与相关因素之探讨/余惠莺 黄翠萍 尹一桥 梁嘉雯

专家随笔

- 89 习惯决定孩子的命运/孙云晓
- 96 家庭是预防青少年犯罪的第一道防线/陆士祯

英文目录

JUVENILE DELINQUENCY PREVENTION RESEARCH

NO.10 | 2012

Contents

[News and Briefing]

- 1 China Issued the First White Book of Judicial Reform..

[Investigation and Research]

- 4 SES on the Impact of Urban Floating Population Juvenile Delinquency and the Countermeasures. *Song Sheng-zun, Fu Xiao-lan*
- 11 The Floating Juvenile Offenders Education Status and Its Countermeasures.
——Taking A Region of Floating Minors Common Crime as the Sample *Weng Kai-yi*

[Monographic Study]

- 16 The Legal Protection of Children's Right to Education. *Wang Xue-mei*
- 24 Discussion on the Equal Safeguard of Juvenile's Right to Education. *Wen Hui, Ruan Dan-sheng*
- 31 Discussion on the Specific Rights of the Right to Education. *Zhang Bu-feng*
- 38 To Build A Rescue and Protection Mechanism for Serving on the Staff of the Minor Children. *Wang Yi-wei*

[Discovery and Practice]

- 42 Exploration and Perfection about Integration Mode of Juvenile Procuratorial Work. *Ma Di, Li Xiao-qian, Guo Xin*
- 49 The Improvement of Separated Custody and Management System for Detention House Juvenile Delinquents. *Han Zhe, Bian Zhi-wei*
- 53 Exploration on the Case Handling Mechanism of Juvenile 'Arrest, Prosecution, Supervision and Prevention Integration. *Zhang Yu, Shao Ai-hong*
- 60 Discussion on the Conditional Non-Prosecution System. *Niu Kai, Li Shuang*
- 65 Exploration on the Establishment of China Juvenile Community Correctional System. *Guan Yuan-zi*
- 74 Discussion on the Self-Prevention of Juvenile Delinquency. *Hao Wen-ti*

[Reference and Learning]

- 78 The Comparison and Reference between China and Western Countries on Juvenile Delinquency Study.
——The Criminology Theory and Practice of Western Countries as a Reference. *Yu Yang*
- 84 Discussion on Macau Juvenile Sexuality and Related Factors. *Yu Hui-ying, Huang Cui-ping, Yin Yi-qiao, Liang Jia-wen*

[Expert Essays]

- 89 Fate Determined by Children's Habits. *Sun Yun-xiao*
- 96 Family is the First Line of Defense in the Prevention of Juvenile Delinquency. *Lu Shi-zhen*